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§ 5 
Verksamhetsberättelse för Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd år 2024  
NI 2025/11 
 

Beslut  
1. Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner 

verksamhetsberättelse med bokslut för 2024 med tillhörande 
bilagor och överlämnar den till kommunstyrelsen. 

2. Nämnden begär att ackumulerat resultat om 50,8 mnkr 
avseende resultatenheternas fonder överförs till 2025. 

3. Nämnden begär ombudgetering av 0,4 mnkr avseende 
klimatinvesteringar för installation av isolerglas. 

4. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har under verksamhetsåret 2024 
bidragit till att uppfylla kommunfullmäktiges tre inriktningsmål och 
arbetet har fortgått i enlighet med verksamhetsplan. Förvaltningen 
bedömer att femton mål för stadsdelsnämndens 
verksamhetsområden har uppfyllts helt under året och att ett mål, 
Tryggheten ska öka genom förebyggande insatser, har delvis 
uppfyllts. 
 

Särskilda uttalanden 
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Christina Messick m.fl. (L), Daniele 
Fava m.fl. (C) och Carl Häggqvist (KD) lämnar följande särskilda 
uttalande till protokollet: 
  

Förvaltningens arbete är av stor vikt för att säkerställa 
trygghet, god äldreomsorg, digital integritet och en kvalitativ 
utbildning för barn och unga. Vi anser i linje med föregående 
års särskilda uttalande att ambitionsnivån fortsatt behöver 
höjas inom flera områden, när den i stället minskas på viktiga 
områden som trygghet. 
  
Vi har vid efterforskningar kring de brister och svagheter vi 
ser i utförandet av stadsdelsförvaltningens ansvarsområden 
fått till svar att det till stor del är till följd av 
sammanslagningen till Norra innerstadens 
stadsdelsförvaltning. Vi vill därför respektfullt påpeka att vi 
nu har varit en och samma stadsdel i snart två år och att vi 
förväntar oss att se förbättringar inom dessa områden, eller i 
övrigt se en redovisning om varför så inte sker. 
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I övrigt anser vi att ett överskott av 74,6 miljoner kronor är 
anmärkningsvärt. Givetvis vill även vi i oppositionen ha 
ordning och reda i finanserna, men ett överskott år efter år 
kan även antyda att budgetplaneringen brister. 
  
Trygghet i stadsdelen 
Det är glädjande att majoriteten har fortsatt till en viss del 
med samarbete mellan socialtjänst, skola och polis men vi 
anser att det behöver stärkas ytterligare för att bättre 
motverka att unga dras in i kriminalitet. Förvaltningen bör 
sätta upp tydliga, mätbara mål för detta samarbete. Utan 
sådana mål är det svårt att följa upp för att se hur väl arbetet 
fungerar. Det gäller inte minst mot den bekymrande bakgrund 
att majoriteten i sin verksamhetsplan för 2025 sänker målen 
för den upplevda tryggheten hos invånare i 
stadsdelsnämnden. Vi har verkat för att fler ordningsvakter 
ska tillkomma till våra offentliga platser för att öka 
tryggheten, särskilt på områden som upplevs som otrygga, 
vilket är en lösning på problemet med otrygghet. 
  
Äldreomsorgen och hemtjänsten 
Vi noterar att äldre i den kommunala hemtjänsten fortfarande 
möter fler olika personal än de som har privat hemtjänst. 
Förvaltningen bör vidta åtgärder för att förbättra kontinuiteten 
och säkerställa att äldre får en mer sammanhållen vård. 
Viktigt är att majoriteten börjar prioritera kvalitet före 
driftsform – den allra högsta prioriteringen bör vara att 
äldreomsorgen och hemtjänsten håller hög kvalitet. 
  
Övertagandet av äldreboenden i egen regi har genomförts, 
men en tydlig utvärdering av kvalitetsutfallet saknas. Det är 
viktigt att en analys genomförs av hur detta påverkat kvalitet, 
kostnader och valfrihet. 
  
Nöjdheten med aktiviteter på äldreboenden har sjunkit från 
72% till 62% och förblir långt från stadsdelens mål på 85%. 
Vi ser behov av ökade resurser för att säkerställa att äldre har 
tillgång till meningsfulla sociala aktiviteter. Det är absolut 
avgörande för att minska ensamheten hos våra äldre invånare. 
  
Digital integritet och hantering av personuppgifter 
Förra året uppdagades allvarliga brister i hanteringen av 
personuppgifter efter sammanslagningen av 
stadsdelsförvaltningarna. Vi noterar att förvaltningen 
utvecklat sitt systematiska dataskyddsarbete, men trots detta 
saknas en tydlig redovisning av hur problemen har åtgärdats 
och i GDPR-rapporten noteras det att det finns allvarliga 
brister som inte har åtgärdats. Det är glädjande att 
förvaltningen arbetar med att följa de nya EU-direktiven om 
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cybersäkerhet men den mänskliga faktorn är en av de absolut 
största riskerna vad gäller cybersäkerhetshot så tydliga rutiner 
och bra hantering av personuppgifter är absolut nödvändigt. 
  
Vi anser att förvaltningen bör redovisa vilka konkreta 
åtgärder som vidtagits och säkerställa att de allvarliga 
bristerna inte upprepas. Som offentlig aktör är har 
förvaltningen ett extra stort ansvar att säkerställa att invånares 
personliga data hanteras varsamt och med respekt. 
  
Barns utbildning och utveckling 
Digitaliseringen inom förskola och skola har inte balanserats 
med en satsning på läsning och tryckta läromedel. Vi ser ett 
behov av att stärka barns läsförmåga genom fler sagostunder, 
ökad tillgång till böcker och ett minskat fokus på digitala 
skärmar i förskolan. Det gäller inte minst för den grupp barn 
som har blivit placerade genom socialtjänsten, vars resultat i 
svenska, engelska och matte har sjunkit från 67% till 56%. 
  
Det saknas fortfarande en tydlig strategi för hur digitala 
verktyg används i förskolan, trots forskning som visar på 
behovet av begränsningar. Vi anser att stadsdelen bör arbeta 
för att riktlinjer för digitala verktyg implementeras snarast 
möjligt. 
  
Vi ser generellt positivt på förvaltningens arbete men anser 
att flera av målen behöver ses över och ambitionsnivån höjas. 
Det är viktigt att de problem vi tidigare lyft inte kvarstår år 
efter år utan att konkreta förbättringar genomförs. 

  
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/11-16 Verksamhetsberättelse för Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd 2024 (reviderad 2025-02-13) 

 NI 2025/11-2 Bilaga 1. Stadsdelsnämnd 09 VB 2024 
 NI 2025/11-3 Bilaga 2. Rapport om avtal- och 

verksamhetsuppföljningar 2024 för socialtjänstavdelningen 
 NI 2025/11-4 Bilaga 3. Samlad rapport för 

äldreomsorgsavdelningens verksamhetsuppföljningar 2024 
 NI 2025/11-5 Bilaga 4. Samverkansöverenskommelse - 

uppföljning av åtgärdsplan 2024 Norra innerstaden 
 NI 2025/11-6 Bilaga 5. Uppföljning av trygghetsinvestering 

avseende popup-park Norra innerstaden 2024 
 NI 2025/11-7 Bilaga 6. Slutrapport för klimatinvesteringar 

VB 2024 
 NI 2025/11-8 Bilaga 7. Uppföljning av klimatinvestering för 

tilläggsisolering av fönster 
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 NI 2025/11-9 Bilaga 8. GDPR Årsrapport 2024 Norra 
innerstadens stadsdelsförvaltning 

 NI 2025/11-10 Bilaga 9. Uppföljning av intern kontroll 2024 
Norra innerstaden 

 NI 2025/11-11 Bilaga 10. Uppföljning av öppen 
fritidsverksamhet 2024 Norra innerstaden 

 NI 2025/11-12 Bilaga 11. Rapport för årlig uppföljning SAM 
2024 Norra innerstaden 

 NI 2025/11-13 Bilaga 12. Redovisningsformulär KUS 2024 - 
567 

 NI 2025/11-14 Bilaga 13. Redovisningsformulär KUS 2024 - 
568 
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§ 10 
Remiss av Handlingsplan för arbete mot rasism  
NI 2024/1570 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit en remiss av 
Handlingsplan för arbete mot rasism, för yttrande till 
kommunstyrelsen. Handlingsplanen är kopplad till Stockholms 
stads program för de mänskliga rättigheterna och syftar till att stärka 
och utveckla stadens arbete mot rasism. Handlingsplanen tar upp 
alla former av rasism men med särskilt fokus på afrofobi, 
antisemitism, antiziganism, islamofobi och rasism mot samer. I 
handlingsplanen presenteras tre utvecklingsområden för staden att 
fokusera särskilt på: Öka kunskapen om rasism och diskriminering, 
Motverka att barn och unga utsätts för rasism samt stärka 
samverkan med civilsamhället i arbetet mot rasism. 
  
Förvaltningen ser positivt på att staden nu tar ett samlat grepp om 
arbetet mot rasism och särskilt positivt på att barnperspektivet lyfts 
fram tydligt. Förvaltningen har ett antal synpunkter. Till exempel 
anser förvaltningen att det saknas motivering till varför vissa former 
av rasism får särskilt fokus till förmån för andra, samt att 
handlingsplanen hade kunnat ha en tydligare struktur och 
beskrivning av ansvarsfördelning. Förvaltningen ställer sig även 
frågande till varför vissa åtgärder som berör barn och unga endast 
riktas till utbildningsnämnden och skolorna, men inte till 
förskolenämnden, stadsdelsnämnderna och förskolorna. Därutöver 
anser förvaltningen att även andra facknämnder kunde tilldelats 
ansvar för kunskapsinsamling inom sina verksamhetsområden. 
 

Yrkanden 
Anders Lindman (SD) yrkar: 
  

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 

2. Därutöver anföra följande: 
  
Handlingsplanen mot rasism är kopplad till Stockholms stads 
program för de mänskliga rättigheterna. I handlingsplanen 
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lyfts särskilt fem former av rasism: afrofobi, antisemitism, 
antiziganism, islamofobi och rasism mot samer. 
  
Sverigedemokraterna delar inställningen att alla former av 
rasism bör bekämpas. Ett antal prioriterade grupper pekas ut, 
och vi ställer oss bakom urvalet men vill även inkludera 
gruppen som berörs av svenskfientlighet. Det vill säga 
svenska medborgare utan invandrarbakgrund som utsätts för 
glåpord och nedsättande uttryck. Dessa problem är som mest 
påtagliga i grundskolor i invandrartäta områden. 
  
Därutöver noterar vi att islamofobi beskrivs som en form av 
rasism. Vi instämmer inte i kategoriseringen att fördomar mot 
en religion kan betraktas som rasism, utan menar snarare att 
det rör sig om fördomar eller felaktiga stereotyper. 
Sverigedemokraterna anser att alla människor som följer 
svenska lagar, normer och värderingar ska behandlas med 
respekt oavsett religionstillhörighet. Samtidigt kan samhället 
inte blunda för den växande islamismen i Sverige. 
Exempelvis finns källarmoskéer som har radikaliserat IS-
krigare, internationellt efterlysta och sanktionerade imamer 
som föreläser hos skattefinansierade islamiska föreningar 
samt moskéer med kopplingar till organisationer med oklar 
finansiering. Vidare finns kopplingar mellan Iran, Muslimska 
brödraskapet och gängkriminalitet, liksom terrordåd riktade 
mot synagogor. Dessa är exempel på rörelser som anser sig 
själva beröras av ”islamofobi”. 
  
Vi hade önskat att strategin på ett tydligare sätt skulle skilja 
mellan å ena sidan en positiv islam, som strävar efter kulturell 
och språklig integration i Sverige, och å andra sidan en 
separatistisk och politisk-ideologisk islamism. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från 
Anders Lindman (SD), och finner att Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Anders Lindman (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 
  

Särskilda uttalanden 
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Daniele Fava m.fl. (C), Christina 
Messick m.fl. (L) och Carl Häggqvist (KD) lämnar följande 
särskilda uttalande till protokollet: 
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Alla människors lika rätt och värde är grunden för 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och 
Kristdemokraternas politik. Stockholm ska vara en öppen stad 
med plats för nya Stockholmare. Att människor från olika 
delar av världen ska få bosätta sig i Stockholm är en 
självklarhet för Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Kristdemokraterna oavsett om det handlar om att fly undan 
konflikter och förtryck eller att söka lycka, familj och arbete. 
Stockholm ska vara en tolerant stad där alla får vara vem de 
vill, älska vem de vill och välja fritt hur de vill leva sina liv. 
  
Vi välkomnar en handlingsplan mot rasism som syftar till att 
stärka och utveckla stadens arbete mot rasism och som riktar 
sig mot samtliga nämnder och bolagsstyrelser. Däremot 
tror Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Kristdemokraterna på ett minskat regelkrångel och det gäller 
inte minst för kommunens interna arbetssätt, där 
pappersarbetet och byråkratin måste vara smal men samtidigt 
vass. När nya metoder och styrdokument ska implementeras 
finns en risk att byråkratilasset för våra verksamheter sväller 
till orimliga proportioner. Handlingsplanen mot rasism är 
kopplad till Stockholms stads program för de mänskliga 
rättigheterna, men vi kan inte riktigt förstå varför 
handlingsplanen inte implementerades direkt i programmet. 
För många olika styrande dokument riskerar att göra det svårt 
för verksamheterna med den potentiella konsekvensen att 
viktiga reformer förblir ogjorda. Stockholms stas behöver inte 
fler riktlinjer och program, snarare färre. Med en tydlig 
prioritering av mål som är samordnade och lätta att följa upp 
skapar vi ett strukturerat och målmedvetet arbete över hela 
staden. 
  
Vi vill också uppmärksamma att listan med vilka former av 
rasism som handlingsplanen särskilt ska uppmärksamma 
innehåller definieringar som kan uppfattas ha olika tyngd. 
Ordet hat används till exempel kopplat till afrofobi, 
antisemitism och rasism mot samer, men islamofobi benämns 
endast som fördomar och fientlighet mot islam och muslimer. 
Det kan tolkas som att olika typer av rasism väger olika tungt. 
Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Kristdemokraterna ser ett behov av detta förtydligas och att 
konsekventa begrepp används. Vi kommer aldrig att 
acceptera att människor får sin frihet begränsad på grund av 
diskriminering, rasism, antisemitism, antiziganism, 
islamofobi eller andra skadliga fördomar. 
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Handlingar i ärendet 
 NI 2024/1570-5 Svar på remiss av handlingsplan för arbete 

mot rasism 
 NI 2024/1570-1.2 Bilaga 1. Handlingsplan mot rasism 
 NI 2024/1570-1.1 Bilaga 2. Stadsledningskontorets 

tjänsteutlåtande 
 

Sida 10 (16)



 
 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 15 
Remiss av Motion om mer ändamålsenliga feriejobb  
NI 2024/1692 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har fått en remiss av 
kommunstyrelsen avseende remiss om motion om mer 
ändamålsenliga feriejobb. Motionen från Nike Örbrink (KD) 
handlar om att staden ska erbjuda färre antal feriejobb och att dessa 
ska ha ett renodlat fokus på vård och omsorg samt parkskötsel. 
Detta kommer, anger motionären, innebära att stadens ungdomar 
erbjuds mer kvalitativa feriejobb som ökar framtida 
anställningsbarhet. Det kan också väcka ungdomars intresse för att 
arbeta inom äldreomsorg och andra omsorgsyrken vilket skulle 
kunna bidra till att lösa utmaningar inom kompetensförsörjningen. 
  
Förvaltningen konstaterar sammanfattningsvis att Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd idag erbjuder ett stort antal feriejobb 
med en majoritet inom de områden som motionären lyfter fram. 
Förvaltningens bedömning är att både arbetsplatser och feriejobbare 
överlag har en positiv upplevelse av feriejobben samt anser att 
förutsättningarna för handledning behöver vara tillfredsställande. I 
dagsläget ser stadsdelsförvaltningen att antalet feriejobb som 
erbjuds är i nivå med de förutsättningar som finns. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1692-5 Svar på remiss av motion om mer 
ändamålsenliga feriejobb 

 NI 2024/1692-4 Bilaga 1. Motion om mer ändamålsenliga 
feriejobb 
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§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
NI 2025/127 
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§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
NI 2025/159 
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§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
NI 2025/173 
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§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
NI 2025/239 
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
NI 2025/238 
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